泉州七中2016届高三书面表达话题归类

四、旅游与交通
蒋虹 王伟 付仲飞 整理1、焦点词汇
	accommodation  
attraction

guide
backpacker
inn
motel
reception
transport

budget
duty-free
reserve/book
valuables
	食宿 n.
旅游景点 n.

导游 n.

背包客 n.

小旅馆、客栈 n.
汽车旅馆 n.

接待 n.
交通v./n.
预算
免税的  
预定 v.                            
贵重物品 n.
	tip
fare
passport
visa

ID/identity card

luggage/ baggage/luggage 
schedule

express
carpool/car-sharing
pedestrian
block 
subway/underground
	小费
车费(票价)  n.

护照 n.

签证 n

身份证 n.

行李(不可数) n.

行程 n.
快车 n.

拼车 n.

行人 n.
街区 n. 

地铁 n. 


platform         站台  n.            destination          目的地 n. 
non-smoking     禁止吸烟的          convenient          方便的
uncivilized       不文明的           overcrowded        过度拥挤的   
freeway         高速公路            pavement          人行道
crossroads       十字路口            brochure           小册子           
2、重点词块
	环境友好的                                                       
紧凑的行程 

申请护照

提供住宿

做出安排

更改时间表

兑换支票

外国风俗习惯

动身去巴黎
去家乡看看

带某人参观…                

乘出租逛城市 
我们从纽约出发时               

淡季

对…很感兴趣

从古到今

拓展视野
梦想之旅

沿着…骑自行车

位于

有…悠久历史

因为…而著名

人口有…
来自国内外

自然资源丰富

最著名的首都之一

在…起重要作用

旅游团
旅行社
驴友

欣赏美妙的海景

春天的景色 

迷人的山景
群山环绕
绝对漂亮的景色

非凡的美                    
名胜古迹
参观一处非常棒的历史名胜

游览点/景区
各种主题公园

最独特的游乐园
旅游胜地

发展旅游业

排队等候

保持秩序

收拾行李箱

观光旅游
度假胜地
自驾游
度假

推迟参观金字塔
森林(沙漠)探险
在喜马拉雅的冒险经历

一次难忘的经历
留下很深印象
青年招待所
三星级酒店
登记入住/办登记手续
结账离开(酒店)
登记入住旅馆
预定房间
单人房间
双人房间
标准间

单程票
往返票
半票
航班号
国内航班
定期国际航班
晚点十分钟

门票
托运行李
经高铁
乘动车
私家车
交通事故
交通堵塞
交通高峰期
机动车辆
酒驾
遵守交通法规
违反交通法规
	environmentally friendly 

a tight schedule of travel 

apply for the passport 

offer accommodation 

make an arrangement 

change the timetable 

exchange the check 

foreign customs and habits

set out for / leave for / head for Paris 

pay the hometown a visit 

show somebody around… 

get around the city by taxi 

on our departure from New York  

off season  (n. & adv.) 

show great interest in…
from ancient to modern times

broaden one’s horizon/mind; enrich one’s mind 
a dream trip 

cycle along…
be located/situated in…/lie in…
with a long history of…
be famous/ well-known for…
have a population of…/with a population of… 
from home and abroad 

be rich in natural resources

one of the most famous capitals

play an important part/role in…
tour group
travel service/ travel agency
tour pal

enjoy an amazing sea view 

the spring landscape 

fantastic/fascinating mountain scenery 
be surrounded by mountains 
absolutely fantastic/attractive/inviting/charming sights 

extraordinary/ breathtaking/eye-catching beauty 
a place of interest
visit an awesome historical site
a sightseeing spot/ a scenic spot 
various kinds of theme parks 

the most unique amusement park  

a visitor/tourist attraction  

develop tourism 
queue up / wait in line 
stay in order 

pack a suitcase 

a sightseeing tour/ go sightseeing  
a holiday resort/ paradise
self-driven trip
be on holiday/ be on a visit
put off/postpone the visit to the pyramids 
explore a forest/desert 
an adventure in the Himalayas 

an unforgettable experience
make a deep impression on sb. 
youth hotel
a three-star hotel/ an average hotel

check in

check out

register at a hotel 

book/reserve a room 

a single room
a double room
a standard room

a single ticket

a return ticket; a round-trip ticket

half-price ticket; half ticket
flight number
domestic flight

regular international flights
10 minutes behind schedule

entrance fee 

register/check one’s luggage/baggage 
by high-speed rail
take a bullet train

private cars  

traffic accidents 
traffic jam

rush hour

motor vehicles  
drunk driving

follow/obey/observe the traffic rules(regulations)
break/violate the traffic regulations


时速限制                    speed limit 
公共交通                    public transport 
汽车牌照                    license plates of cars 

顺便载我去教堂              give me a lift to the church 

闯红灯                      go through/run the traffic light
免费的停车场                a free parking lot/place  
3、佳句必备
	1. 从广州到西安只需要三个小时。  It takes only three hours to fly to Xi’an from Guangzhou. 
2. 在现代科技的帮组下，旅行变得容易多了。

With the help of modern science and technology, travelling becomes easier/more convenient.

3. 有了飞机和动车这样现代的交通方式，我们能够在短时间内去任何一个我们想去的地方。

With modern forms of transportation like the plane and the bullet train, we can go anywhere we like in a short time.

4. 西安，一个现代化的城市，曾经是中国历史上十四个王朝的首府。

Xi’an, a modern city, is once the capital city of 14 dynasties in Chinese history.

5. 北京有很多历史遗址，最有吸引力的是紫禁城。

There are many historical sites in Beijing, among which the most attractive one is the Forbidden City.

6. 爬到山顶极其困难，但当看到那么奇妙的景色后，一切都是值得的。

To climb to the top of the mountain is extremely hard but it is worthwhile to appreciate the fantastic view.

7. 我被大自然的美景迷住了。  I was hooked on the beauty of the nature. 

8. 广州位于中国南部，被认为是中国最现代化的城市之一。

Located in the south of China, Guangzhou is considered as one of the most modern cities in our country.

9. 长城是最具有吸引力的名胜之一，每年吸引成千上万来自国内外的旅客来观光。

The Great Wall is one of the most fantastic places of interest, attracting tens of thousands of visitors from home and abroad every year.

10. 新疆自然资源丰富， 以葡萄而闻名。

Xinjiang, which is rich in natural resources, is famous for grapes.
11. 中国是个有着5000年历史文明古国。
China is a civilized country with a history of 5000 years.
12. 旅游业已成为全世界的一个主要产业。
Tourism is now becoming a major industry throughout the world.

13. 旅游是一种很好的开阔眼界的方法。Travel is a very good means of broadening our horizon.

14. 人们喜欢在假期放松自己的同时，丰富自己的知识。
People like to relax themselves in their holidays and enrich their knowledge at the same time. 

15. 为了满足旅客的需要，当地政府试图开发自己的特色旅游资源获取旅游利润。
In response to the travelers' need, local authorities try to exploit their own characteristic tourist resources in order to make profit on tourism.

16. 首先，为了吸引更多的游客，我们应该向世界更好地宣传我们的名胜古迹；其次，我们应该提供安全保障设施；最后，我们应该提高旅游服务质量。
First, our places of interest should be better advertised throughout the world to attract more tourists. Second, facilities should be provided to ensure that tourists enjoy their trip. Finally, the quality of service should be improved.
17.最重要的是，你要玩得开心！  Above all, have fun! 

18.祝你玩的开心。/祝你旅途愉快。I hope you have a good time. /Have a nice trip. 

19. 此行证明是值得的。         It proved worthwhile to make the trip. 

20. 我已经预定好了。           I’ve made a reservation. 
21.造成交通拥堵最首要的原因是车辆的数量已经超出了道路的负荷。
The chief troublemaker of the traffic jams is that there are more vehicles than the roads can hold.

22.许多人认为国际旅游对经济发展有积极作用，应鼓励地方政府发展国际旅游。
Many people believe that international tourism will produce positive effects on economic growth and local government should be encouraged to promote international tourism.

23. 但是这些人忽视了国际旅游可能会给当地环境和历史造成的灾难性的影响。
But what these people fail to see is that international tourism may bring about a disastrous impact on our environment and local history.

24. 就我而言，我坚定地认为国外旅游者的数量应得到限制，理由如下：
As for me, I’m firmly convinced that the number of foreign tourists should be limited, for the following reasons:

25. 另外，为了吸引旅游者，大量人工设施被修建，这对环境是不利的。
In addition, in order to attract tourists, a lot of artificial facilities have been built, which have certain unfavorable effects on the environment.

26. 由于缺乏独特的文化，一些地方不再吸引旅游者。因此，国外旅游者数量的快速增加可
能最终会导致当地旅游业的衰败。
For lack of distinct culture, some places will not attract tourists any more. Consequently, the fast rise in number of foreign tourists may eventually lead to the decline of local tourism.

27. 数据显示，80%的交通事故是由于行人和非机动车驾驶者违反交通法规引起的！
Figures show 80% of deaths in traffic accidents is the result of traffic regulation violation by pedestrians or non-motor vehicle riders!

28. 浪费在交通阻塞上的时间一年就增加了将近5%。
Time wasted in jams is rising by about 5 percent a year.
29. 交通改变人们的生活。      Transportation changes the lives of people. 

30. 你更喜欢哪一种交通工具？  What kind of transport do you prefer?


4、基础写作(请根据括号内中文，运用语块的正确形式填写，完成短文)                                        
假设你是星光中学的李华，将参加主题为"Let's Ride Bicycles"的英语演讲比赛。请撰写一份演讲稿，主要内容包括：
1. 目前汽车带来的空气污染和交通堵塞等问题； 2. 骑自行车的益处，如节能环保、有利健康等。
参考词汇：低碳生活（low-carbon life）；节能的（energy-saving或energy-efficient）
注意： 1. 词数：120词左右；
2. 演讲稿开头和结尾已给出，请将其抄写在答题卡上且该部分不计入总词数。
	ride bicycles, traffic jam, be known to all, bring great convenience to, living standard, be beneficial to, give off, cause problems, build up, be convinced


Good morning, everyone,

I am Li Hua form Xingguang Middle School．The topic of my speech is "Let's Ride Bicycles"．
As __________(众所周知), with the improvement of people’s_________(生活水平), cars have become a popular means of transport,__________________(带来巨大的方便) our life. However, they have also______________(带来一些问题) such as air pollution and_______________(交通堵塞).

How can we solve the problems then? As far as I___________(认为), riding bicycles is a good solution. For one thing, bicycles don’t need any petrol and they are energy-saving. For another, bicycles are environmentally friendly because they ______________(不会排放)waste gas. What’s more, riding bicycles is a good way for us to exercise and it _________________(对…有益)our health.

Therefore, let’s take the responsibility to_________(逐步建立) a low carbon city by _________(骑自行车). Come on and join us!

Thank you!                                                     
5、高考写作  

最近人们热议国庆黄金周休假安排是否合理。下面是你们学校就黄金周长假期是否应该取消所做的调查。请你把调查的结果写成短文，以发表在学校的英文报刊上。字数不少于110。

	
	百分比
	原因

	赞成长假期
	45%
	假期集中，方便外出旅游，尽情放松；有更多的时间与家人待在一起。

	取消长假期
	55%
	易造成交通阻塞，甚至交通事故；人流量大，对景点保护不利；景点各项服务质量下降。


Good morning, everyone,

I am Li Hua form Xingguang Middle School．The topic of my speech is "Let's Ride Bicycles"．
As is known to all, with the improvement of people’s living standards, cars have become a popular means of transport, bringing great convenience to our life. However, they have also caused some problems such as air pollution and traffic jams.

How can we solve the problems then? As far as I’m convinced, riding bicycles is a good solution. For one thing, bicycles don’t need any petrol and they are energy-saving. For another, bicycles are environmentally friendly because they won’t give off waste gas. What’s more, riding bicycles is a good way for us to exercise and it is beneficial to our health.

Therefore, let’s take the responsibility to build up a low carbon city by riding bicycles. Come on and join us!

Thank you!                                                     (2011江西卷)
Recently we made a survey of whether we should have a long holiday in the National Day as usual.

The results are as follows: 

45% of the people surveyed hope to continue having a long holiday since this provides them with adequate time for a trip and they can relax themselves completely. They also mention that with the long holiday, they can spare more time to stay with family members. 

However, 55% of the people hold that during the long holiday, there are more traffic jams and even traffic accidents. What’s more, crowds of people gathering in some famous places has caused damage to the relics and led to poor service quality. 

建议与Unit9 Wheels 结合复习

